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P R O P O Z I C E 
Celostátní výstavy poštovních holubů 2011  -  Hluk 
 
Celostátní výstava poštovních holubů České republiky se bude konat ve dnech 6. - 8. ledna 2011 
/čtvrtek, pátek, sobota/ ve sportovní hale v Hluku. 
Pořadatelem Celostátní výstavy je prezídium Českomoravského svazu chovatelů poštovních 
holubů. Organizačním zabezpečením bylo pověřeno Moravskoslezské sdružení chovatelů 
poštovních holubů a jim vytvořený organizační tým. 
 

1. Program Celostátní výstavy: 
Čtvrtek 6.1.2011 15.00 hodin – 17.00 hodin  přejímka holubů 

   16.00 hodin    instruktáž posuzovatelů 
   17.15 hodin    posuzování 
   20.00 hodin     zpracování výsledků 
 

Pátek 7.1.2011 9.00   hodin    svazová konference 
   13.00 hodin    otevření výstavy 
   16.30 hodin    vyhodnocení výstavy a soutěží 
   19.00 hodin    ukončení prvního dne výstavy 
   19. 00 hodin    společenský večírek 
   21.00 hodin    vyhlášení vítězů Generálního 
        mistrovství České republiky 2010  
 

Sobota 8.1.2011 8.30   hodin    otevření výstavy  
   11.00 hodin    dražba holubů 
   15.00 hodin    losování tomboly 
   17.00 hodin    ukončení výstavy  
 

2. Výstavní kategorie a podmínky účasti: 
a) Standard holubi – nejméně 2500 km za dva roky 2009/2010, umístněných ve 20% vítězů, 

z toho nejméně 750 km v roce 2010, v konkurenci nejméně 20 chovatelů a 150 holubů. 
b) Standard holubice – nejméně 2000 km za dva roky 2009/2010, umístněných ve 20% 

vítězů, z toho nejméně 600 km v roce 2010, v konkurenci nejméně 20 chovatelů a 150 
holubů. 

c) Sportovní kategorie A, B, C, D, E 
d) ESO holub (H) 
e) ESO holubice 
f) ESO roční bez rozdílu pohlaví (G) 
g) ESO holoubě (F) 
h) Super ESO 
i) Generální mistr České republiky    kolekci 3 holubů 
j) Generální mistr Moravskoslezského sdružení  kolekci 3 holubů 
k) Generální mistr Českého sdružení    kolekci 3 holubů 
l) Vítěz soutěže mladých chovatelů České republiky 1. – 3. místo kolekci 3 holubů 

 
3. Soutěžní kolekce Oblastních sdružení: 

Každé Oblastní sdružení chovatelů poštovních holubů vystaví kolekci 10-ti soutěžních holubů. 
a) Standard holubi 
b) Standard holubice 
c) Sportovní kategorie A, B, C, D, E 
d) ESO holub (H) 
e) ESO holubice 
f) ESO roční bez rozdílu pohlaví (G) 
g) ESO holoubě (F) 
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h) Super ESO 
 

Oblastní sdružení může vynechat maximálně 2 kategorie, na celkový počet 10 soutěžních 
holubů. 
Holubi v kolekci Generálního mistra České republiky, Generálního mistra Moravskoslezského 
sdružení, Generálního mistra Českého sdružení a Vítězů soutěže mladých chovatelů České 
republiky budou vystaveni mimo kolekci Oblastního sdružení. 

 
4. Vystavovat holuby mimo kolekci Oblastního sdružení 

Mimo kolekci Oblastního sdružení mohou chovatelé vystavovat pouze holuby v kategorii 
Standard holub a holubice, ve sportovních kategoriích holuby do 10. místa v celostátním pořadí 
za následujících podmínek: 
- přihlásit svoje holuby v termínu stanoveném organizátorem 
- uhradit klecné 100,- Kč při přejímce holubů 
- použít výstavní kartu vydanou pořadatelem 
- zajistit dopravu vlastních holubů na Celostátní výstavu včetně veterinárního potvrzení 

 
5. Vyhodnocení Celostátní výstavy 

a) Vyhodnoceny budou všechny vystavované kategorie dle pořadí v celostátních tabulkách. 
kategorie Standard holubi a holubice dle pořadí na Celostátní výstavě. 

b) Soutěž kolekcí Oblastních sdružení – součet bodů všech 10 vystavených holubů podle 
schválené tabulky, v případě rovnosti bodů v jednotlivých kategoriích a kolekcích rozhoduje 
suma nalétaných km v dané soutěži. 

 
6. Vyhodnocení kategorie Standard holubi a holubice 

Podle mezinárodního Standardu budou hodnoceni jen holubi a holubice vystavené v této 
kategorii. Posuzování provede 5 posuzovatelů schválených prezídiem svazu na základě 
návrhu předsedy posuzovatelské komise. Nejvyšší a nejnižší bodové hodnocení se škrtá a ze 
zbývajících tří se vypočítá průměr. V případě rovnosti bodů určí pořadí na 1. -  10. místě  
předseda posuzovatelské komise po dohodě s posuzovateli. 

 
7. Kontrola dokumentace vystavených holubů a výpočet výsledků 

Kontrolu dokumentace vystavených holubů byl prezídiem pověřen předseda sportovní komise 
prezídia Petr Husák. Výpočet výsledků Celostátní výstavy provede a za jejich správnost 
odpovídá člen prezídia svazu MVDr. Martin Polášek.  

 
8. Ocenění celostátních soutěží pořádaných v roce 2010 a kategorie Standard holubi a 

holubice dle výsledků na Celostátní výstavě 
 
-  Generální mistrovství České republiky    1. – 10. místo pohár 
-  Mistrovství dlouhých tratí České republiky   1. – 10. místo pohár 
-  Mistrovství středních tratí České republiky   1. – 10. místo pohár 
-  Mistrovství krátkých tratí České republiky    1. – 10. místo pohár 
-  Mistrovství ročních holubů České republiky   1. – 10. místo pohár 
-  Mistrovství mladých chovatelů České republiky   1. – 10. místo pohár 
-  Standard holubi       1. -  5.   místo pohár 
-  Standard holubice       1. –  5.   místo pohár 
-  Sportovní kategorie A, B, C, D, E     1. –  5.   místo pohár 
-  ESO holub        1. –  5.   místo pohár 
-  ESO holubice       1. –  5.   místo pohár 
-  ESO ročních bez rozdílu pohlaví     1. –  5.   místo pohár 
-  Super ESO bez rozdílu pohlaví     1. –  5.   místo pohár 
     Ocenění Celostátní výstavy poháry uhradí prezídium svazu. 
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9. Technické a organizační zabezpečení Celostátní výstavy 
- Vystavení holubi na Celostátní výstavě musí být zdraví a vybavení veterinárním 

osvědčením o provedené vakcinaci proti Pseudomoru, ne starším 3 dnů. Vakcinace musí 
být provedena nejdříve 6 měsíců a nejpozději 3 týdny před Celostátní výstavou 

- Holubi budou předáni ve výstavních prostorách v ucelených zásilkách Oblastního sdružení  
pověřeným zástupcem. Současně bude předán dvojmo vyhotovený seznam předávaných 
holubů a veterinární osvědčení. Převzetí holubů potvrdí organizátor a kopii seznamu vrátí 
předávajícímu zástupci Oblastního sdružení. Organizátor nepřevezme holuby předávané 
po stanoveném termínu přejímky holubů, nebo bez patřičných dokladů. Konečné 
rozhodnutí o vyloučení holubů z Celostátní výstavy je v pravomoci prezidenta svazu. 

- Oblastní sdružení zašlou seznam vystavovaných holubů podle jednotlivých výstavních 
kategorií spolu s kopií výstavní karty do 20.12.2010 na adresu:  
MVDr. Martin Polášek, 6. května 433, 769 01 Holešov. Telefon 604705725. 

- Originál výstavní karty vyplněné ve všech kolonkách podepsaný předsedou Oblastního 
sdružení a opatřený razítkem, bude předán předávajícím při přejímce holubů 
organizátorům Celostátní výstavy. 

- Klecné za jednoho vystavovaného holuba v kolekci Oblastního sdružení 100,- Kč. Holubi 
vystaveni mimo kolekci Oblastního sdružení klecné za jednoho vystaveného holuba 100,- 
Kč. Klecné uhradí předávající při přejímce holubů organizátorům. Klecné neplatí chovatelé 
za kategorie Generální mistr ČR, Generální mistr Moravskoslezského sdružení, Generální 
mistr Českého sdružení a vítěz soutěže mladých chovatelů ČR na 1. -. 3. místě. 

- Vstupné stanoví organizátor Celostátní výstavy. Mladiství do 15-ti roků mají vstup zdarma.  
- Za předané holuby odpovídá organizátor Celostátní výstavy, který zajistí veterinární dozor. 
- Po skončení výstavy budou vystaveni holubi předáni pověřenému zástupci Oblastního 

sdružení po předložení dokladu o předání holubů. 
 
10. Prodejní stánky, ubytování, dražba holubů 
 
Zájemci o prodejní stánky chovatelských potřeb, chovatelských produktů a prezentaci svých chovů 
se přihlásí od 1.11.2010 na adrese: 
Ing. Stanislav Matuška, Uničovská 16, 785 01 Šternberk 
Telefon 775995701 
 
Zájemci o ubytování  si noclehy mohou objednat od 1.11.2010 na adrese: 
Ing. Rostislav Krpal, Za Mlýnem 993, 687 25 Hluk 
Telefon 602445299 
 
Zájemci o prodej holubů v Holandské dražbě se přihlásí od 1.11.2010 na adrese: 
Antonín Polívka, Obecká 34, 628 00 Brno 
Telefon 723747183 
 
 
 
 
 
 RSDr. Zdeněk Uherek    Ing. Jaroslav Novotný 
       vedoucí organizačního týmu    prezident ČMS CHPH 
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Mistrovství světa holoubat Wilcza 2010 
 

 

 
 
 
 
Byl jsem delegován Českomoravským svazem CHPH na účast při finálovém závodě mistrovství 
světa ve Wilcze dne 4.9.2010. Osada Wilcza leží mezi městy Rybnik a Glivice což pro mě 
z Ostravy je cesta cca 100 km. Vyjel jsem včas ráno z domu, abych byl na slavnostním zahájení, 
které pořadatelé plánovali na 9:30 hod. Finálový závod měl být odstartován v sobotu 4.9. z Przyce 
- 415 km. Cestu jsem dobře znal, poněvadž jsem do testovací stanice v dubnu vezl naši 
reprezentaci 25 ks holubů. Byli jsme tehdy první a mohl jsem si pro naše holuby vybrat kterékoliv 
oddělení. Když jsem dojel do Wilcze před 9. hod. byli na místě jen pořadatelé. Za chvíli po mě 
dorazili oficiální hosté v čele s prezidentem FCI p. Jose Tereso. MS se zúčastnilo 18 zemí a byli 
zde zástupci z většiny z nich. Silné zastoupení zde měli naši Slovenští přátelé asi 6 osob, 
s Holandským prezidentem přijel známý veterinární lékař a propagátor maratónských tratí Henk de 
Wert.  
Počasí bylo pochmurné, občas i jemně pršelo. Od pořadatelů jsme se dozvěděli, že start je 
odložen a zoobus se závodníky se vrací na kratší vzdálenost, poněvadž v plánovaném místě startu 
hodně prší. Start byl nakonec proveden v 10 hodin ze vzdálenosti 325 km. Chovatelská veřejnost 
byla zřejmě o situaci informována poněvadž v místech pro diváky bylo jen málo lidí. 
Samotná testovací stanice je na pěkném rovinatém místě uprostřed pastvin. Šest oddělení na 
pravém křídle, uprostřed místnost pro ošetřovatele a šest oddělení nalevo. Pro holuby poměrně 
hodně místa. Holubníky skromné, ale účelně zařízené. V den doletu byl postaven velký stan cca 
80 m dlouhý naproti vletů asi 50 m od testovací stanice. Uvnitř bylo možno se občerstvit a zde u 
stolu probíhaly chovatelské debaty a očekával se dolet holoubat. Uprostřed mezi stanicí a stanem 
byla instalována velká obrazovka, na které měli být dolétli závodníci zvětšeně promítnuti. Zatím 
zde byly promítané chovatelské filmy a očekával se dolet vítěze.  
Odpoledne se stan a okolní prostory zaplnily očekávajícími chovateli. Odložené zahájení bylo 
provedeno okolo 13 hodiny. Startovní listina čítala 307 holubů a my jsme napočítali mezi nimi 15 
našich a 18 slovenských holubů. Počasí bylo nevlídné a tak dolet holubů byl značně ztížen. 
Obzvláště, když jsme se neoficiálně dozvěděli, že holoubata měla jen 4 tréninky a nejdelší byl ze 
vzdálenosti 80 km.  
Dovezl jsem sebou čerstvě dokončené výsledky mezinárodního závodu Brusel a intermistrovství. 
O tyto byl velký zájem jak u slovenských a polských chovatelů, ale také Maďaři a ostatní je 
podrobně prohlíželi. Při debatě si holandský veterinář p. Henk de Wert povzdechl „Vaše Ostende 
se letělo v termínu naší Barcelony“. V ten den nebyly vhodné podmínky pro závody holubů a tak i 
my máme podobně jako Vy z Ostende velké ztráty z Barcelony.“  
Čas plynul a holoubata se stále nevracela. V 17 hod. se poměrně hodně rozpršelo. Usoudil jsem, 
že další očekávání doletu je v tento den zbytečné. V 18 hod. jsem se rozloučil s přáteli a vydal se 
na cestu domů. Vítězná holoubata dorazila domů druhý den a naše mezi nimi bohužel nebylo. 
 
 
 
Vítězslav Mácha  
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Dle informací z webu mistrovství bylo realizováno 
Tréninky:     Závody: 
  4.8. ze vzdálenosti    6 km  11.8 Strzelce Opolskie cca 40 km 
  4.8. ze vzdálenosti  12 km  19.8. Opole   cca 70 km 
  9.8. ze vzdálenosti  25 km  30.8. Brzeg (náhradní) cca 20 km 
10.8. ze vzdálenosti  45 km   
 
Za těchto podmínek plánovat finálový závod ze 415 km bylo víc než odvážné. 
 
Přehled holubů, kteří dorazili do cíle 2. den do 20 hodin, další výsledky nebyly vydány.  

  Chovatel Stát Holub Den a čas 

1. Stepan Mudryk   Ukrajina 10 -2218809 UA 2-08:33:07 

2. Farkas János  Maďarsko  10 - 1461930 HUNG 2-08:47:41 

3. Tajlandia  Thajsko 10 - 88110 TH-HFT 2-09:10:10 

4. Marcin Rzepka  Polsko  10 – 0317 – 14081 PL 2-10:06:43 

5. Wiesław Młot Polsko  10 – 0418 – 12046 PL 2-10:15:06 

6. Gomes Jose  Francie  10 – 200544  F 2-10:57:06 

7. Herceg Ante  Chorvatsko  10 – 5017 HR 2-12:14:59 

8. Marcin Bochynek Polsko  10 - 0166 – 4600 PL 2-12:21:41 

9. Michaut Josette  Francie  10 – 81007 F 2-13:55:10 

 
Na webu Mistrovství světa bylo později 16.9.2010 vloženo oznámení že ani desátý den po startu 
se nevrátil žádný jiný holub než oněch 9 hrdinů.  
Nemůžeme se ubránit dojmu, že se zde trestuhodně hazardovalo s 307 holubi z 18 států. Příprava 
holubů na finálový závod byla velmi slabá. Jít ze 70 km na 415 by si žádné oblastní sdružení 
nedovolilo ani se starými holuby. Neobstojí ani obhajoba, že byl plánován na 30.8. Brzeg což je 
120 km. I to by byla pro závod na 415 km nedostatečná příprava. No a start v 10 hod na 
zkrácených 325 km do totálně deštivého počasí v celé oblasti závodu „práci“ organizátorů jen 
dokončil.  
Nezbývá než doufat, že se organizátoři dalších Mistrovství světa holoubat FCI podobného 
znevážení této myšlenky nedopustí. 
 
 
Doplnění redakce IZ 
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Vítěz zemského závodu MSS Oostende 
MVDr. Michal a Martin Poláškovi 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Vítězný holub 07-0266-1207 „Napoleon“ 

 
Letošní Oostende bylo mimořádné z několika důvodů. Byl to první závod s mezinárodní účastí a 
v obrovské konkurenci 23.000 holubů. Mimořádně nepříznivé bylo i počasí, které z tohoto závodu 
udělalo asi nejtvrdší Oostende v historii MMDT. Snad jen ročník 2006 mu může konkurovat délkou 
závodu ale asi ne rozsahem ztracených holubů. Mimořádný byl i start ve 14 hodin, který vzbuzuje 
vášnivé diskuse, ale dle mého názoru asi neměl negativní vliv na průběh a výsledek závodu. Můj 
názor vyplývá z porovnání výsledku našeho závodu s průběhem závodu Oostende východních 
Čech se startem ve stejný den v 6 hodin.  
Východní Čechy start 6.00 stř. vzdálenost 930 km rychlost  850 – 366 m/min 
NZ MSS  start 14.00 stř. vzdálenost 1048 km rychlost  870 – 372 m/min 
Dá se říct, že ani těch zhruba 120 km co měli moravští holubi navíc, neovlivnilo rychlosti.  
Vítěz tohoto závodu musel prokázat opravdu mimořádné schopnosti a vůli k návratu proto nám 
nedalo abychom se Polášků nezeptali z čeho vítěz takto extrémního závodu, jako letos Ostende 
bylo, vlastně pochází a jak byl na svůj vítězný let připravován. 
 
Martin: 
Vítězný modropasý holub 1207 „Napoleon“ je naší novou, velkou dlouhotraťovou nadějí. Pochází 
z naší, dnes již osvědčené dálkařské krve Verhellen, která je osvěžena o naši původní krev 
Roosens od p. Boleslava Novotného. Jeho otec „787“ je čistý Verhellen a patří mezi základní 
holuby našeho dlouhotraťového závodního týmu. Na svém kontě má již 3 x umístěné Oostende, je 
13.v kategorii Sport E v ČR a získal 4. a 9. cenu ze závodu Maastricht a 9 cenu ze závodu 
Oostende v konkurenci OS Zlín. Matkou Napoleona je holubička Verhellen z matčiny strany a 
Roosens/Norman po otci. 
Již v loňském roce, jako dvouletý, ukazoval na závodech na 550-600 km, že mu budou dlouhé 
tratě svědčit. Letos byl před Oostende, mimo krátké tratě, nasazen na závod Wertheim (580 km), 
který úspěšně zvládl a poslední závod Brusel mu unikl jen o několik málo minut. Své jméno 
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„Napoleon“ získal až po vítězství z Ooostende podle místa startu tohoto nacionálu, které bylo u 
pevnosti Fort Napoleon. 

Jaká je vlastně u vás příprava holubů na Oostende? 
Martin: 
Na letošní Oostende jsme, stejně jako každý rok, připravovali pět našich nejlepších zkušených 
dlouhotraťařů, kteří byli doplněni o dva tříleté „mladíky“. Jedním z těchto mladíků byl právě 
Napoleon. Již týden před nasazením ukazoval, že má formu a táta říkal, že by nás mohl příjemně 
překvapit. Přesto jsem já více věřil těm zkušeným matadorům v čele s jeho otcem „787“.  
Příprava všech „sedmi statečných“ probíhala shodně a začala deset dnů před nasazením. Zhruba 
šest dnů před nasazením jsme začali zvyšovat krmnou dávku a měnit postupně její složení tak, 
aby byli holubi na závod co nejlépe připraveni. Víkend před nasazením byli všichni simultánně 
nakošováni a vypuštěni na cca 30 km a při nasazování jsme již neukazovali holubice. Po odjezdu 
holubů na start v nás zůstalo již jen velké očekávání, živené nadějí v úspěšný dolet.  

Jak proběhl dolet? 
Martin: 
Letošní Oostende bylo ovšem poněkud odlišné od předchozích ročníků. Sám si nepamatuji, že by 
v den konání závodu někdy panovaly tak tvrdé podmínky, kdy vysoké teploty a protivítr udělali 
z letošního Oostende jeden z nejtěžších ročníků.  
Na holuby z Ostende jsme čekali poctivě už od rána a čekání to bylo opravdu dlouhé. „1207“ přilétl 
na náš 1060 km od startu vzdálený holubník druhý den v 17 hodin, 17 minut a 34 vteřin. Byl 
celkem v pořádku, Ostende na něm bylo znát, ale nebyl nějak mimořádně vyčerpaný. Jelikož se 
k nám hlásí holubi z OS Zlín, věděli jsme, že bude umístěn velmi vysoko. Prakticky ihned po příletu 
jsme holuba hlásili Ing. Novotnému a ten nám sdělil, že jde o první hlášení a že ani na kratších 
vzdálenostech zatím není žádný jiný holub. Holoubka si přišla prohlédnout i kontrola z oblasti a 
čekali jsme dál. Naše pocity se měnily s ubíhajícím časem a počáteční radost z doletu střídala 
nervozita, zda bude opravdu národním vítězem. Nakonec se ukázalo, že nejrychlejším holubem 
z Oostende je opravdu náš Napoleon a nám se splnil poslední sen, který jsme s tátou měli. Vždy 
jsme si totiž přáli zvítězit v mistrovství OS, což se nám nakonec podařilo 3 x po sobě, mít holuba 
na Olympiádě, což nám splnil náš „Olympic 78“ v Dortmundu a zvítězit z národního závodu 
Oostende.  

A co další borci? 
Martin: 
Bohužel tento poslední článek do našeho snu byl vykoupen krutou daní. Z Oostende se nám vrátili 
třetí den již jen dva závodníci a na zbylé čtyři holuby (dva z nich měli již 3x umístěno Oostende) 
čekáme do dnešního dne. Tento fakt nám částečně kazí radost z vítězství, kterého si jinak velmi 
vážíme a určitě se tím nesnižuje Napoleonův výkon. O důvodech, proč došlo ke ztrátám nejen 
našich vynikajících závodníků, lze jen spekulovat a na toto téma se vedly a jistě ještě povedou 
mnohé diskuse. Hlavním faktorem bylo zcela jistě extrémní počasí panující v termínu letošního 
ročníku, což dokladuje i mezinárodní závod z Barcelony, konaný ve stejný termín, který dopadl 
podobným výsledkem, jako naše Oostende.  

A jak se těšíte na další Ostende? 
Martin: 
Tradicí je třeba si vážit a nikoli je bourat. Moravské Oostende je již dvacet let svátkem a naprostým 
vrcholem sezóny a já doufám, že jím bude i v následujících letech, kdy mezi sebou budou soupeřit 
nejlepší dálkaři z Moravy a ti vítězní budou dělat svým chovatelům takovou radost, jakou udělal 
Napoleon nám. 
 
 
Jaroslav Novotný 
Martin Polášek 
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První pomoc  
 
I nechovatelská veřejnost chápe jak těžké to holub na trati může mít. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Foto: Petr Svoboda, 11.7.2010 
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Oostende international. 
 
V letošním roce se uskutečnil mimořádný počin v závodech na dlouhých tratích. Letos poprvé 
vzlétlo v Oostende 22 tisíc poštovních holubů a zamířilo do tří států střední Evropy, České 
republiky, Slovenska a Polska. Je snad toto cesta k napodobení léta obdivovaného závodu 
z Barcelony, který dal vzniknout mnoha uznávaným belgickým a holandským esům dlouhých tratí? 
Na tuto otázku určitě odpoví až čas, ale zamyšlení nad přínosem tohoto závodu a možná i 
negativy se určitě neubrání žádný chovatel na Moravě. 
Zde vám proto přinášíme několik názorů na tento závod a organizaci mezinárodního mistrovství. 
 
RSDr. Zdeněk Uherek 
Předseda MSS a OS Uherské Hradiště 
 
Už je tu opět ten čas kdy se zamýšlíme a zároveň hodnotíme naši práci a dosažené výsledky. 
Záměrně se časově vrátím zpět, kdy v rámci MSS CHPH na úrovni výboru, ale i jednáních 
minulých konferencí byly diskutovány mnohé otázky a zvláště složitě se vyjasňovala problematika 
dlouhých tratí.  
Závodní sezóna roku 2010 si zaslouží, abychom ji jen tak technokraticky neuzavřeli, ale se vší 
odpovědností si vyhodnotili co svým obsahem nám přinesla a případně čím obohatila naši činnost. 
Pojďme si tedy vzpomenout jak to všechno bylo od začátku. Závodní rok 2010 nastavil dvě roviny 
kvality. V první řadě to bylo ustanovení nových pásem, ze tří jsou nyní čtyři. Nyní bude jistě jen 
dobře, když se na úrovni daných pásem toto zhodnotí a to nejen s vazbou na výsledky závodů, ale 
i z pozice organizační, kontrolní, zajištěnosti přepravy a dalších aspektů. Myslím si, že v tomto 
pojetí organizace se nastoupilo správným směrem. Druhá rovina, která je pro nás všechny 
absolutně novým prvkem jsou závody v rámci „Intermistrovství“, kde se mimo ČR poměřovali 
chovatelé Slovenska a Polska. Ať již stál kdokoli v čele snahy obohatit naši činnost a k tomu 
přispěl svou konkrétní prací, otevřel tím budoucnost. Pro tuto budoucnost také přináší i mnoho 
práce, pro všechny budoucí možné účastníky a věřím, že jich bude stále víc. 
Středoevropské výstavy misí být podpořeny i společnými závody, jakými to je na dojednání. Tyto 
dva v letošním roce nám mohou být vodítkem. Při stanovení si cílu musí být postupováno 
realisticky a to pro zajištění letošního ročníku nebylo vždy z úrovně jednotlivých svazů. Když 
příslušný prezident národního svazu řekne, že se závodu účastní a pak proto nic víc neudělá, je 
špatné. Pro organizaci závodu Oostende nebylo ani dobře, když se dlouho vedla debata o datumu 
startu, který byl dán belgickým svazem. Dnes víme, že ne všechno bylo v pořádku, nahlášení 
holuba, který na holubníku nebyl, operativnost v sestavování výsledků. Víme ovšem také i to, že je 
zbytečné se dlouze přít o čase startů. Závod Brusel nám v tom může být vodítkem.  
O mnoha negativech z pohledu každého by se dalo ještě psát a diskutovat. Věřím, že byla 
založena dobrá tradice, mezinárodní sportovní tradice, která má sílu růst a zkvalitňovat a všechny 
nás táhnout k účasti. 
Jedno japonské moudrosloví praví: Chceš-li být šťastný na jeden den opij se, chceš-li být šťastný 
na jeden rok ožeň se, chceš-li být šťastný na celý život založ si zahradu. Zamění-li si každý z nás 
chovatelů poštovních holubů tuto zahradu za naši vášeň, lásku a oddanost k našim holubům, tak 
v tom nenajdeme rozdíl. Naše holubí zahrada je a bude tak krásná a bohatá, co do ní budeme 
sázet. 
Myslím si, že závody dlouhých tratí s mezinárodní účastí jako semínko vzejde, bude růst, košatit a 
tím obohatí její vzhled i krásu. K tomu je zapotřebí i těch nejlepších zahradníků, aby rozpoznali co 
nám kde a jak roste. 
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Ing. Jaroslav Novotný 
Prezident ČMSCHPH 
 
Mým prvním pocitem po zjištění, že se naši delegáti Vítězslav Mácha a Ing. Stanislav Matuška na 
zasedání Středoevropské federace v polském Sosnowieci zapojili do organizování mezinárodních 
závodů na dlouhých tratí, byla obava. Obava o osud Moravskoslezských zemských závodů 
dlouhých tratí. 
Historie těchto závodů je již opravdu dlouhá a velmi pracně budovaná. Byla to léta nesmiřitelných 
bojů o směr závodů prokládaná sportovními katastrofami jako byly například v roce 1993 Brémy. 
Už poměrně stabilní program těchto dlouhých tratí byl v nedávné době téměř rozmetán na pohled 
nevinným počinem FCI, když byla schválena olympijská kategorie E. Vzdálenostní limit nejprve 
800 a pak 700 km donutil chovatel k úplně jinému pohledu na organizaci závodů dlouhých tratí. 
Zdálo se, že tradice budovaná od roku 1990 pro mnohé chovatele, ale i funkcionáře mnoho 
neznamená. V této situaci mohla účast ČMS na mezinárodních závodech z Oostende a Bruselu 
znamenat jediné, další boj o přežití Moravskoslezských zemských závodů DT. 
Pokud bych se měl pokusit s určitým odstupem zhodnotit co nám tyto dva závody přinesly, musím 
začít negativy. 
První problém vidím v tom, že účast je vzdálenostním limitem 800 km pro závod Oostende 
umožněna sice celé chovatelské základně Polska, Slovenska i Maďarska (které původně účast 
také přislíbilo), ale u nás jen chovatelům od Prahy na východ. Jistě, jde o nesouměřitelné závody 
pro chovatele z Tachova (710 km) a třeba Košic (1340 km), ale od toho jsou vzdálenostní pásma a 
dohodnuté podmínky startu. 
Druhý problém vznikl v Belgii. Představa startu 30.000 holubů z východní Evropy v době 
předpokládaného doletu jejich holubů z Barcelony belgické funkcionáře rozhodně nenadchla. Bylo 
nutno překládat datum startu Oostende ze soboty na pátek. V případě Bruselu datum prošlo, snad 
díky nepozornosti belgických funkcionářů, ale o to větší pak byl problém s povolením při samotném 
startu. Moravské nacionály tyto problémy nikdy neměly, proto byla komplikovaná jednání o 
povolení startu určitě překvapením. 
Další komplikací pro úspěšnost myšlenky Mezinárodních závodů byl nezájem nebo i odpor velké 
části moravských chovatelů. Důvody může každý interpretovat podle svého, ale myslím, že 
hlavním je obava těchto chovatelů o své nejlepší holuby. Vychovat tým závodníků pro dlouhé tratě 
je mnohaletá práce a každá ztráta bolí. Nejistota při něčem takto novém, na tak velkém doletovém 
území, kdy holubi z České republiky tvořili jen asi 17 % startovního pole, byla asi opravdu velká. 
Oostende jako hlavní závod sezóny i když s komplikacemi, ale prošel u všech OS, ale odnesl to 
Brusel s jinou dobou stratu než byla původní dohoda v MSS. Nezúčastnilo se ho šest moravských 
OS. 
Poslední, ale bohužel nejzávažnější problém tvoří korektní a včasný výpočet závodu. Teprve dnes, 
skoro tři měsíce po závodě když píšu tento příspěvek, jsou k dispozici opravdu věrohodné 
výsledky z Oostende. Tento problém padá zcela na hlavy organizátorů závodu, tedy i moji, ale 
výpočet závodu metodou používanou při rychlostech pod 750 m/min se nepodařilo výpočtářům 
zvládnout. Ke korektnímu výpočtu také určitě nepřispěly různé délky mrtvé doby v účastnických 
státech. Široká mezinárodní účast, délka trvání a nízká rychlost prověřila naše schopnosti takový 
závod vypočítat, upřímně řečeno jsme neobstáli.  
 
Vše co jsem tu vyjmenoval jako negativa, snad až na obavy chovatelů z velkého startovního pole, 
je řešitelné. Mnohé jsme dokázali překonat už při prvním pokusu o tyto velké závody. Věřím proto, 
že mezinárodní závody tohoto rozsahu lze pořádat a že i u nás mají perspektivu. Vzhledem 
k rozloze doletové oblasti si ale myslím, že nemá smysl vyhodnocovat z těchto závodů nějaké 
mistrovství. Stále si myslím to, co jsem navrhoval na začátku - soustředit své síly na organizaci 
jednoho kvalitního Superzávodu a nekomplikovat dalšími mezinárodními závody program 
Moravskoslezských závodů DT.  
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Ing. Tomáš Kusák 
Bývalý předseda MSS a OS Karviná - Ostrava 
 
Mé pocity jsou rozporuplné. Radost mám, že po několika letech otevřených hranic k našim 
sousedům se uskutečnily první 2 společné závody polských, slovenských a českých chovatelů (v 
našem případě moravských) pod patronací nejvyššího vedení CHPH. Ideu Internacionálních 
závodů přednesl prezident polského svazu p. Jan Kawaler na zasedání zástupců 
středoevropských chovatelů PH v Sosnowci 24.6.2009. Tři měsíce se nedělo nic. Díky podpoře 
předsedy Moravskoslezského sdružení (MSS) RSDr. Zdeňka Uherka se sešla moravská pracovní 
skupina a na té se, po krátkém váhání, ujal iniciativy Ing. Jaroslav Novotný, prezident ČMS CHPH 
a zároveň moravský výcvikář a hlavně schopný a pracovitý organizátor. Věci dostaly spád! 
20.11.2009 se sešli zástupci Polska, Slovenska a Česka v Karviné. Výstupem byly zpracované 
propozice Intermistrovství 2010 ze závodů Oostende a Brusel. Účast celého MSS nebyla 
potvrzena ze závodu Brusel. Oficiálně kvůli pozdnímu startu, ale neoficiálně kvůli obavám, že 
polské "hejno" zavede naše holuby až k "Baltu"? Obavy se nenaplnily. Při Oostende, za 
mimořádných teplot, z prvních 20 vítězných holubů bylo 13 polských chovatelů, 4 měli holubníky 
na Moravě a 3 dolétli na slovenské holubníky. Za více než 20 ročníků byl letošní závod 
nejkrutějším! Závod z Bruselu probíhal za jihozápadního proudění a vyjma "noční letkyně 123" 
(tato holubice i v loňském Maastrichtu doletěla "na bedně" v pásmu MSS Sever!) př.Romana z OS 
Beskydy, všichni vítězní holubi směřovali na polské holubníky. Za 20 ročníků MMDT známe asi 3 
případy kdy i menší "hejno" severomoravských chovatelů dovedlo pokořit zbytek Moravy. Při 
startech ze západu s "vyšší mocí" musíme zkrátka počítat!  
Potud tedy mám příjemný pocit a radost ze společných závodů. Ale co bude dál? Budou další 
ročníky Interzávodů? Pro značnou část moravských chovatelů bylo "Inter" nechtěným dítětem! V 
Řídícím výboru MSS je to půl na půl. Nadějí je podpora předsedy RSDr. Zdeňka Uherka. Ani ten 
však neprosadil, aby vyhodnocení 1. ročníku proběhlo ve Šternberku při moravské výstavě. Chtěli 
jsme, aby to polští chovatelé měli blíž (nejvíc se podílejí na finančním ocenění) a při organizačních 
schopnostech Ing.S.Matušky byla záruka nadstavit latˇku vysoko. I když slovenští chovatelé jsou 
dobrými organizátory, na CV nemůže mít vyhodnocení Internacionálních závodů odpovídající 
atmosféru? Další otázkou je jak dopadnou podzimní volby v MSS. Nepřeváží funkcionáři uzavřeni 
jen v moravském prostoru? A co Slovensko? Kromě zájmu "Maratonců" Ing.Imricha Krommera a 
Jána Buča jsem nezaznamenal mimořádnou aktivitu! Pokud je mi známo, Poláci s pokračováním 
počítají. Rozhodnutí o pokračování by mělo přijít rychle, protože příprava 2. ročníku musí zejména 
vyřešit rychlost a kvalitu zpracování výsledků. Letos prodělaly dětské nemoci téměř smrtelné! Mým 
přáním je pokračovat a zřejmě sdílím i většinový názor severomoravských chovatelů. Jsem 
připraven s organizací pomoct s maximálním úsilím. 
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MVDr. Michael Polášek 
Vítěz národního závodu MSS Oostende 
 
Pokud bych měl hodnotit závod Oostende internacionál, musím toto hodnocení postavit do dvou 
rovin. První je osobní. Nemluvil bych pravdu, kdybych popřel, jak velmi nás potěšilo vítězství 
v tomto našem „nacionálu“. Vítězství, o kterém jsme snili po celé období organizování závodů na 
DT. Radost z prvního místa v tomto závodě ale kalí ztráta čtyř výborných dlouhotraťových 
závodníků, a to žádných nováčků.  
Druhá rovina je rovina pohledu funkcionáře na konání tohoto interzávodu. Podle mého názoru 
podnik takového rozsahu nebyl „moravskou pracovní skupinou“ dotažen do podrobností ani 
organizačně, ani technicky, což se projevilo jak při termínu startu (pátek x sobota), čase startu, 
stanovení „mrtvé“ doby a nakonec i výpočtu. Na poslední chvíli vše zachraňoval ing. Jaroslav 
Novotný.  
Mám rád závody na DT, ale vím, jak těžko se v plánech OS obhajují. Byl jsem u zrodu moravských 
závodů na dlouhých tratích a vím, jak bolestně a za jakých ústupků se tvořila historie těchto 
závodů. Proto jsem nebyl příznivcem další „změny“ domluveného seriálu na závody inter. Dovolím 
si tvrdit, že 80% chovatelů tyto mezinárodní závody nezajímají a plně jim vyhovuje realizace 
v rámci závodů OS. Důvody jsou jak stárnoucí členská základna, vyšší finanční nároky na účast 
v těchto závodech, ale i obava ze ztráty svých nejlepších holubů. Říkám to z vlastní zkušenosti, 
protože na tyto závody nasazujeme, stejně jako naši největší soupeři, to nejlepší, co doma máme. 
Každá ztráta takového holuba pak bolí, a to o to více, že k těmto holubům si vytváříme osobní 
vztah. 
Myslím si, že závody typu Oostende (ale i ostatních tisícovek), pokud mají přežít, ať už na Moravě 
nebo i inter. nutno startovat ne v předem určenou hodinu, ale vždy by mělo rozhodovat počasí, 
samozřejmě při podmínce, že závod bude dvoudenní. Holubi by měli mít šanci urazit alespoň 2/3 
délky trati první den. Start Oostende 2010 ve 14 hodin při daném počasí byl minimálně nerozumný, 
což se projevilo na průběhu závodu a holubi, kteří nepřiletěli druhý, případně třetí den, již 
nezávodili, ale pouze bojovali o přežití.  
Co bude dál s organizací těchto typů závodů, rozhodnou nově zvolení zástupci z podzimních 
konferencí. Ale zajedno bych se přimlouval, aby jako prioritu brali zachování programu 
Moravskoslezských závodů dlouhých tratí. 
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Holá prsa 
 
Mnoho holubů je k tomu náchylných. 
Často dostanu dopis, nebo volají chovatelé, kteří popisují nějaký problém. Možná je to náhoda, ale 
v poslední době je pravidelně na stole objevuje fenomén „holých prsou“. O chovné holuby a 
vdovce jde v prvé řadě. U holoubat se s tím setkáme málokdy. Obvykle to začíná začátkem dubna 
až května nějakou malou holinou na prsou. Ta se později zvětšuje. Jsou zde vidět i cítit na omak 
konečky odlomeného peří. Většinou se výskyt omezí jen na několik málo holubů a nešíří se dál. 
 
André Roodhooft 
 
Před nějakým časem zjistil jeden účastník závodů na krátkých tratích, že dva jeho nejlepší vdovci 
jsou toto nemocí postiženi. Měl jsem možnost si ty holuby tenkrát prohlédnout dřív, než to chovatel 
zjistil a než nasadil nějakou léčbu. Oba holubi měli holá místa od dvou do tří centimetrů v průměru. 
Byl na tom tenkrát dost dobře v mistrovství  a tak s nimi závodil až do konce sezóny. Přesto 
nezávodili spatně. Nevypadá to moc pěkně, ale vypadá to, že  při závodech na krátkých tratích to 
holubům neublíží. Nemám s tím moc zkušeností. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Foto z konce září, ve středu je vidět několik odumřelých a ulomených stonků, kolem nové 
obrůstající peří. 
 
Příčina a léčba. 
Na svém vlastním holubníku jsem se s tímto jevem vícekrát setkal. Příčinu skutečně neznám. Před 
mnoha lety mi vysvětloval Dr. Thienpont, velmi známý a renomovaný vědec z Janssen 
Pharmaceutiica, že příčinou jsou velmi malí paraziti. Provinilec, který se dá i mikroskopem velmi 
těžce nalézt ve folikulách odumřelých peříček. 
Nizozemský veterinární lékař Dr. Stam vždy tvrdí, že ulámaná peříčka mají v konečném důsledku 
vždy mechanickou příčinu. Má tím namysli, že se peříčka ulomí při styku s krmítkem, napaječkou a 
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podobně. Bohužel jsou oba vědečtí pracovníci již po smrti, takže od nich již žádnou další radu na 
podporu tohoto článku nedostanu.  
 
Veterináři doporučují přípravky na bázi Ivermectinu. 
I když nechám příčinu bokem, viděl jsem velmi dobré výsledky léčby odpovídajícím prostředkem. 
Pokud někdo na tato holá místa tento prostředek použije, dosáhne velmi dobrého výsledku. Jedná 
se o látku, která pronikne kůží do těla. Jednu až dvě kapky této látky ročně na kůži na šíji,  ímto 
jsou holubi zcela chráněni proti tomuto škůdci. Ne víc, potom by mohlo dojít k poškození jater. 
Lepší je toto riziko nepostoupit. S receptem od veterináře lze tento prostředek získat v lékárně. 
Není to vyhozená investice. Lék se dá dobře dlouho skladovat a znovu používat. 
K tomu, abychom viděli účinek léčby musíme mít samozřejmě trpělivost a počkat až do přepeření. 
Až stopečky ulomených peříček uvolní místo novému peří. K tomu mohu doporučit ještě holuby, 
kteří se s tímto problémem setkali příští rok v únoru nebo březnu znovu ještě jednou tímto ošetřit. 
 
Kudrnaté peří na šíji. 
Tento jev nebude každý znát, ale mám pocit, že se v posledních letech objevuje stále častěji a 
častěji. Základem tohoto mínění jsou mé dlouholeté zkušenosti z chovné stanice a mnoho kontaktů 
s chovateli, jejichž problémy zde mohu sdělit. S prvními příznaky se setkáváme jako u holých 
prsou na jaře. Peříčka na šíji se začnou kroutit, kudrnatět. Zaokrouhlená špička peříčka se 
rozštípne. Stvol péra se sroluje a ztratí část praporu. Lesklé peří na šíji je jako velké kudrnaté 
místo na zádech. 
Dřív než budu pokračovat musím vám poradit, jak tento problém řešit. Pokuste se tuto vadi zjisti co 
nejdříve. Vytrhněte velmi opatrně tolik pokroucených, kudrnatých a poškozených per kolik bude 
možné. Peří musí být vytrženo jedno po druhém s velkou opatrností. Pokud se postupuje příliš 
hrubě a poškodí se kůže, začne krvácet a nedá se pokračovat. Nemusí se vytrhnout úplně 
všechny poškozená péra, ale čím víc, tím líp, potom potřete holá místa a kousek i okolo 
prostředkem získaným od veterináře. Nejjednodušší řešení je použití spreje. Přibližně po týdnu je 
nutné ošetření opakovat. 
 
Peříčka znovu rostou a vada je odstraněna. 
U holubů, kteří měli tento problém počítám s tím, že příští jaro dostanou dvakrát s několika týdenní 
pauzou pár kapek mezi peří na šíji. Oproti případu holých prsou se tento jev vyskytuje na jednou 
holubníku většinou  u většího počtu holubů. Řešení tohoto problému jsem vám právě popsal, ale 
neptejte se mě na příčinu. 
Nedávno jsem byl osloven chovatelem, který měl na svém holubníku čtyři holuby s kudrnatým 
peřím. Nijak zvlášť si těchto holubů necenil a tak jsem si je mohl ponechat. V minulosti jsem se 
snažil všemožně nalézt řešení tohoto jevu, ale nikdy a nikde jsem je nenalezl. Byl jsem svého času 
i na veterinární škole v Merelbeke, kde však žádné parazity nenašli a ani jinak mi nemohli pomoci. 
S těmi čtyřmi postiženými holubi a zkušenostmi, které jsem učinil na vlastní pěst při vytržení 
peříček, jel jsem znovu do Merelbeke. Do té doby jsem byl pevně přesvědčen, že v tom hraje roli 
nějaký parazit. Veterináři mě pozorně vyslechli a tem problém je zaujal. Poměrně rychle mi pak 
sdělili, že u žádného z těch čtyř holubů nebyl nalezen žádný parazit. Nějaký čas později jsem 
obdržel zbytek vyjádření. U dvou holubů použili stejnou metodu jako dříve já: peří vytrhnout a 
ošetřit. Výsledek byl perfektní, jako moje dřívější zkušenosti. U druhých dvou holubů také peří 
vytrhli, ale nijak dál je neošetřili. No ať tomu věříte nebo ne, výsledek byl ten stejný jako u 
ošetřených holubů. Neduh také u těchto neošetřených holubů zmizel. Parazit tedy není příčinou. 
Pokud ale znovu dostanu dotazy k tomuto problému, budu vždy radit: po vytržení peříček provést 
ošetření. 
 
André Roodhooft 
Die Brieftaube 33/2010 
 
Překlad: 
Ing. Jaroslav Novotný 
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Ladislav Palupa – úspěšný chovatel OS Brno 2010. 
 
Při výběru chovatele, kterého bychom vám v tomto čísle časopisu „Poštovní holub“ chtěli 
představit, bylo naše rozhodnutí usnadněno úspěchy pana Ladislava Palupy v závodní sezóně 
2010. Bez nadsázky lze tohoto chovatele nazvat nejúspěšnějším chovatelem Moravy - pásma 
Západ v závodní sezóně 2010. Mistr OS Brno, vítěz Mistrovství dlouhých tratí Moravy a Slezska - 
pásma Západ, 3. místo v soutěží družstev v  závodu Oostende International 2010, nás k tomu 
opravňují. Proto věříme že Vás určitě bude zajímat něco z jeho „chovatelské kuchyně“, co by 
mohlo být novou inspirací ve vašem chovatelství. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
S chovem poštovních holubů začal jako 13-ti letý kluk v roce 1953 v obci Hostěrádky-Rešov, 
nedaleko Brna. Byla to tehdy velmi známá holubářská obec, kde holubařila celá řada úspěšných 
chovatelů poštovních holubů. Právě od těchto místních chovatelů Radovana Petrůje a Josefa 
Sedláka, byli jeho první pošťáci. Stal se  členem spolku 10/12 ve Slavkově u Brna, kde se účastnil i 
prvních závodů. Protože chovatelé poštovních holubů byli v této době začleněni do Svazarmu, kde 
se za závody neplatilo, byla to pro mladého chovatele bez finančních prostředků velká pomoc. 
Jistě všichni, kdo tuto dobu pamatují, na ni velice nostalgicky vzpomínají. Ale život běží dál, a tak i 
holubaření u Ladislava Palupy mělo další pokračování. V roce 1962 se po vojně oženil. Proč 
vzpomínáme právě rok 1962, protože se přiženil do Křenovic, do rodiny jednoho z velice známých 
chovatelů poštovních holubů Josefa Mazla. Již staré přísloví říká něco od dvou kohoutech na 
jednom smetišti, a tak si na rodinném domku u Mazlů postavil svůj samostatný holubník. Další 
velice zajímavá věc na holubaření těchto dvou chovatelů bylo, že na jednom holubníku tchán Josef 
Mazel choval holuby sportovní a na druhém holubníku Ladislav Palupa choval holuby standardní. 
Tito standardní holubi pocházeli především od Ladislava Fronce z Ostopovic a jejichž původ byl 
100% od Tomáše Soukupa z Brna. Holubi Tomáše Soukupa založili slávu nejednomu chovateli 
v Čechách, ale především na Slovensku. Se standardními holubi dosáhl Ladislav Palupa celé řady 
vítězství na různých výstavách. Byl i aktivním posuzovatelem, posuzoval dvě Celostátní výstavy, 
ale postupem času přece jenom zvítězila ta sportovní stránka chovu poštovních holubů, a to jsou 
závody. Tato doba nastala od roku 1989, kdy postupně začal chovat po vzoru svého tchána 
výhradně „lítáky“ a ti u něho během následujících roků získali celou řadu velice významných 
úspěchů. Již v roce 1992 skončil v mistrovství tehdejšího OVS Prostějov, které patřilo počtem 
chovatelů 340 k jednomu z nejpočetnějších v republice, na krásném 2. místě. Kdeže ty loňské 
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sněhy jsou, dnes již OVS Prostějov neexistuje a jeho chovatelé se etablovali do sousedních 
oblastí. Stejně tak i Ladislav Polupa se stal členem OS Brno.  
 
Nechme, ale povídat samotného Ladislava Palupy: 
 
Současný kádr holubů mám založen na holubech Van der Espt od Vladimír Kolařík od Františka 
Bartla, holubech Fabry od Josefa Hanáka a holubech Fabry x De Klak od Vladimíra Vybírala. 
Jedná se převážně o dlouhotraťové holuby, jejichž výkonnost mám již roky vyzkoušenou a stále si 
tuto linii holubů na svém holubníku držím. Právě holub od Vladimíra Vybírala Fabry x De Klak 
s pářením na moji holubice u mě odchoval 2 holuby polobratry, vynikající závodníky na závod 
Oostende. Vždycky některý z nich přiletěl v první desítce. Navíc co bylo velice zajímavé, že za ním 
za 10 minut přiletěl ten druhý. Tito 2 holubi mě udělali hodně radosti. Samozřejmě, že do těchto 
dlouhotraťových holubů neustále připařuji a zkouším něco nového. Jsem zásady, že chovatel, 
pokud nechce usnou na vavřínech a spokojit se s dosaženými výsledky, tak musí pořád něco 
zkoušet, hledat něco nového. U holubů na dlouhé tratě je to ale především o trpělivosti. Trpělivost 
přináší růže. Pokud jde o holuby na střední tratě, tak jsou to převážně holubi Gabi Vandenabeele, 
Herbots z National 1 a Jenssen od Cyrila Drápala, něco od Václava Kasala z holubů Marc De Coc 
a poto ještě z jednoho holuba Hermes, kterého zakoupil na jeho dražbě holubů v roce 2002 
Zdeněk Zajíc. Z tohoto holuba mám samečka. Moc jsem z počátku z tohoto holuba nechoval, ale 
postupem času jsem zjisti, že holubi, které jsem nechal kamarádům u nich špičkově závodí. 
Jednou na jaře, to vždycky ke mně přijedou kamarádi chovatele z Německa, tak jsem jim jako 
obvykle nechal nějaká holoubata a dvě z nich byli i po tomto Hermes holubovi. Aniž by mě to řekli, 
tak tyto holoubata dali do testovací stanice v Maďarsku. Při jejich další návštěvě jsem se dozvěděl, 
že jedno z nich tam vyhrálo. Tento holub potom u mě odchoval mp holuba 05-0140-301 vítěze 
Ostende 2008 v MSS pásmo Jih a 3. v celkových výsledcích MSS. Letos jsem z tohoto holuba 
odchoval 4 holoubata, která se velice dobře v dosavadních závodech holoubat ukazují. Dnes je to 
jeden z mých nejlepších chovných holubů. Mám zásadu, že odchovávám a vzájemně pářím i moje 
úspěšné závodníky. Všechno je to o selekci, tvrdě závodit a v dalším chovu ponechávat jen ty 
nejlepší závodníky. Neustále se snažit hledat něco nového, pro svůj chov lepšího. Toto je cesta 
dopředu, jinak „kdo chvíli stál již stojí opodál“, v holubaření to platí dvojnásob.   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Původní holubník po tchánovi 
 
Závodní metoda. Již několik roků závodím klasickou vdovskou závodní metodou. Předtím jsem 
závodil na přirozenou metodu, ale i při této závodní metodě jsem dosahoval dobrých výsledků. 



- 19 - 

Vdovská metoda je ale jednouší a není kolem toho tolik práce, i když kolem holubů, když chcete 
dosáhnout dobrých výsledků je vždycky hodně práce. Celkem jsem měl v letošním roce kolem 125 
holubů, z toho 44 vdovců, 44 vdov, zbytek lichovní ročáci a chovní holubi. Od příštího roku chci 
závodit totálním vdovstvím. Vede mě k tomu rozhodnutí snížit stav holubů na 80 kusů. Bude to 
něco nového co nemám ještě zažité, zejména holubice vdovy jsou pro mě velkou neznámou, 
uvidíme jak se mě bude dařit. Vdovce vedu klasicky, ráno vypustím nechám proletět a po asi 1 
hodině je svolám do holubníku, nakrmím. To stejné večer. Před začátkem závodů vdovce 
nevyvážím. Prvním nácvikem v programu OS začíná u mě vdovský režim. Před závodem vdovcům 
ukážu holubice, po krátké době co je ponechám spolu jdou vdovci do koše. Po závodě na holuby 
čekají holubice. Tady je spolu ponechán po různě dlouhou dobu, vždy podle obtížnosti závodu. Do 
vody dostanou vdovci v den příletu ze závodu ocet s několika kapkami propolisu.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Mistr u svého střešního holubníku 
 
Nějaký pravidelný režim v podávání holubářských přípravků nemám. Když si vzpomenu, tak 
holubům pokapu zrní olejem co manželce zbylo v kuchyni po smažení a dám na to pivní kvasnice, 
Naturaline do vody, nebo nějaký tem čaj, ale žádný pravidelný režim v tom nemám. Holuby, pokud 
nebyl nějaký těžký závod, tak nasazuji na krátké a střední tratě každý týden. Na dlouhé tratě 
zejména na Oostende a Brusel, tak tam je třeba holuby samostatně připravovat. Vždy 14 dní před 
Ostende poléčím holuby 2 dny Metrozolem. Takto to dělám již několik roků. Co si ještě myslím, že 
by všem našim holubům prospělo, je nebát se trošku horšího počasí i s mírným deštěm a holuby 
pokud se týká závodů v rámci republiky vypustit i do tohoto horšího počasí. Určitě by jim to 
prospělo jako příprava na závody dlouhých tratí, pokud je tam takové počasí potká. Zvykat je třeba 
holuby i na horší počasí. Na holubníku mám nainstalováno automatické odsávání. Termostat podle 
nastavení ho pravidelně zapíná, takže vzduch je na holubnících vždy čerství a čistý. Pravidelné, 
denní čistění je taková samozřejmost, že ho není třeba ani zdůrazňovat. 
 
Denní režim na holubníku. Po skončení závodní sezóny dám holuby a holubice dohromady. 
Nechám je nasednout, ale už od nich neodchovávám holoubata. Každé ráno vyčistím holubníky, 
nakrmím, dám čistou vodu do které vždycky něco přidám, ocet, nějaké bylinky, podle toho co 
nasbírám na zahradě nebo v jejím okolí. Dobré je večer namočit kopřivy do vody a ráno jim to dát 
do napaječky, levné a účinné. Když holubi pelichají přidávám do klasické směsi řepku. Po 
přepelichání koncem prosince krmím směsí s 80% ječmene, zbytek trošku řepky, pšenice a 
kukuřice. Takto krmím až do zapáření. Před zapářením provádím již roky tak zvanou ozdravnou 
kůru. Holubi jsou zavřeni a po všech stránkách ponecháni 5 dnů sami sobě. Tam se nejlépe ukáže 
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zdravotní stav každého holuba. Potom na odčervení dávám holubům po 3 dny čaj z vratiče. Pářím 
kolem 20. března, předtím očkuji holuby proti Pseudomoru. Osm dní po nasednutí za dávám 5 dní 
Metrozol, to je všechno. V závodní sezóně nikdy žádná antibiotika, to je u mě naprosto zásadní. 
Dvakrát za sezónu 2 dny Metrozol. Jednou za týden do vody Aminosol, je to směs minerálních 
látek běžně k dostání u veterinárního lékaře, naklíčené zrní posypané Plastinem nebo Roboranem. 
Dobré je i pomlet česnekovou nať, pokud máte na zahradě česnek a dát to do vody. Jednou za 
týden na zrní pivní kvasnice. Nikdy nezapomenu na byliny, kopřivy, jitrocel, a veškeré bylinky co 
má manželka na zahradě, večer namočím do studené vody a ráno dávám do napaječky. Nic víc 
moji holubi nedostávají.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
Holoubata. V letošním roce mám 30 holoubat. Holoubata ponechávám jak z chovných holubů, tak 
ze závodníků. Holoubata z pozdních líhní už nenechávám. Od příštího roku budu odchovávat jen 
z chovných holubů. Všechna holoubata u mě prodělají celý holouběcí závodní program OS. Před 
začátkem závodů holoubat je 2 x vyvezu asi na 10 km, to je všechno. Holoubata nasazuji na 
závody, ale už je nekonstatuji. Podle mého názoru by mělo být ponecháno na rozhodnutí 
chovatele, zda chce holoubata pouze cvičit nebo s nimi závodit. Pokud se chovatel rozhodne 
závodit, tak je to úplně jiné vedení holoubat než když je chci jenom cvičit. Pokud by bylo umožněno 
holoubata pouze cvičit bez závodního označení, určitě by se zájem o nasazování holoubat zvýšil.a 
určitě by to prospělo i našemu chovatelství, to je můj názor. Po skočení závodů si všechna 
holoubata co zůstala ponechám. Neprovádím žádnou selekci. Něco přenechám kamarádům a 
zbytek si ponechám do nastávající závodní sezóny. Holoubata vakcinuji proti Pseudomoru, jinak 
žádné jiné léky ani léčebné kůry neprovádím. Přirozené zdraví, to je základ pro další úspěchy. 
Samozřejmě, že holoubata mají k dispozici dostatek Gritu, do vody pak moje osvědčené bylinky.  
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Chovatelské zařízení. Tak jako u většiny předních chovatelů, tak je tomu stejně i u Ladislava 
Palupy, kam se podíváte, tam jsou holubníky. Závodní holubníky vdovců, voliéra pro lichovní 
ročáky, voliéra pro holoubata, voliéra pro chovné holuby, několik samostatných voliér pro chovné 
holuby. Všechno kolem toho je zase jenom práce a zase nikdy nekončící práce.  
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

Holub 07-0140-550, nadějný syn „219“ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Holub 07-0140-513, z linie Herbots 298 x Nanesen, letos mimo jiné 5. cena Cheb,  
13. cena Wertheim 
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Jak z povídání Ladislava Palupy o jeho chovatelství vyplynulo, tak není třeba hodně peněz, aby byl 
chovatel na závodech úspěšný. V případě Ladislava Palupy postup dlouhodobě velice úspěšný. 
Možná že stačí umět využít, řekli bychom „recepty našich babiček“, k dosažení dobrého zdraví 
holubů, které je základem úspěchu v závodech. Nemusí to být drahá plejáda léků a doplňků. Jak 
se dlouhodobě ukazuje, tak u Ladislava Palupy to funguje. Určitě je to velká inspirace pro nás 
ostatní chovatele poštovních holubů.  
Děkujeme Ladislavu Palupovi za čas, který nám při přípravě této reportáže věnoval. Děkujeme 
paní Palupové, která je mimochodem holubářkou od narození po tatínkovi Josefu Mazlovi a jejíž 
buchty nám velice chutnaly. Přejeme Ladislavu Palupovi ještě mnoho úspěšných holubářských 
sezón, a samozřejmě dobré zdraví, které každý holubář potřebuje. 
 
 
Antonín Polívka 
Ing. Jaroslav Novotný 
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Bert & André Leideman – extra třída na severu Holandska 

 
Tyto chovatele není na západě Evropy potřeba téměř vůbec představovat! Jde o velice sehraný 
tým bratrů, kteří žijí na severovýchodě Holandska v městečku Hardenberg.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Vlevo Andre, který pracuje jako manažer pro Gerarda Koopmana a vpravo je jeho bratr Bert 
 
Přesné rozdělení úkolů 
Jelikož André je zaměstnán u Gerarda Koopmana, stará se o závodníky Bert. Trénink probíhá tak, 
že holubi a holubice létají s chutí 90 minut ráno a 90 minut večer. Není to ale žádné plácání se 
kolem holubníku, nýbrž jde o trénink ve vysokém tempu, jako by holubi letěli ze závodu domů.  
Bert: „Máme 33 holubů a 40 holubic na totální vdovství. Tak se stane, že některé holubice nejsou 
zapářeny. Roční holubičky ale svého partnera vždy dostanou. Ty starší ještě znají svůj budník 
z minulého roku a jsou někdy nasazovány tak, že se jim do hnízda podsadí vejce. Je to můj úkol, 
abych této temperamentní bandě dodal disciplínu. Cílem samozřejmě je, aby vrcholná forma přišla 
na národních závodech jednodenních dlouhých tratí. To je pro nás vrchol sezóny. Na tyto závody 
nasazujeme speciální zvířata. Jde o holuby, jejichž rodiče se na těchto závodech blýskli nějakými 
špičkovými cenami. Samozřejmě zkoušíme i holuby, kteří se blýskli špičkovými cenami na 
krátkých, nebo středních tratích. Tyto individuální talenty je třeba poznat a využít jejich schopností.  
Speciální prostředek ke zvýšení výkonu? My sázíme na vedlejší produkty dr. Brockampa. Jinak se 
vedení v posledních letech vůbec nezměnilo. Krmíme koopmanskou směs „all in one“ v kombinaci 
s čistící směsí a ječmenem. Na začátku týdne trochu lehčí směs, postupně se pak procento 
koopmanské směsi zvyšuje. 
André: „Za chovné holuby a holoubata jsem zodpovědný já a samozřejmě i za nové posily. Hledám 
vždy nové, ještě lepší holuby pro náš chovný holubník. Obzvlášť pro jednodenní dlouhé tratě 
hledám ty nejvhodnější holuby. Proto jsem zakoupil bratra a sestru holuba „Okidoki“ od A. G. 
Dijkstry z Oudwoude. „Okidoki“ byl v roce 2008 2. národním eso holubem jednodenních dlouhých 
tratí NPO a mimo jiné má na svém kontě následující umístění: 1. cena Ablis proti 2186 holubům (2. 
národně proti 9.296 holubům), 1. cena z Orleans proti 1930 holubům (2. cena národně proti 6.469 
holubům), 1. cena Morlincourt proti 1620 holubům (3. národní cena 7.053 holubů), 15. cena Arras 
proti 4419 holubům (81. národní cena proti 18.112 holubům), atd.! Ze společného páření holubů od 
Dr. Brockampa přišla dcera jeho „Euro Diamond“ a dcera holuba „Mistral“. „Euro Diamond“ byl 
v páru s naší „Romee“ a „Mistral“ s naší Elfje“. Holubi od Dr. Brockampa zvládnou bez problémů 
900 a více kilometrů za jeden den. Tím doufáme ve zvýšení kvality na národních závodech 
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jednodenních dlouhých tratí. Mimo jiné máme na holubníku poslední dceru „Annelies“ od Gerarda 
Koopmana.“ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

Het Koerhuis - tak se jmenuje závodní holubník bratří Leideman 
 

Co má smysl 
André: „Patřím k několika málo chovatelům, kteří si z koníčka mohli udělat zaměstnání. Několik 
roků pracuji pro Gerarda Koopmana a musím říct, že nikdy dříve jsem se o holubech nenaučil více. 
Samozřejmě nastražím obě uši, když je Günter Prange, nebo Bas Verkerk na návštěvě u Gerarda. 
Z těchto rozhovorů se musí člověk něco přiučit. Gerard mne naučil, že v holubaření se musí 
v první řadě oddělit to smysluplné od nesmyslů. Neznám nikoho lepšího, kdo by to lépe rozeznal 
než můj šéf. Nejčastější problém už bývá u celé to množství vedlejších produktů až po léky, tady 
se používá většina produktů a léků úplně nesmyslně. Smysl má to, pokoušet se přijít na ty nejlepší 
holuby, kteří jsou vůbec k mání! A o to právě v holubaření jde! Pro mne je hlavním úkolem naučit 
se poznat ty správné holuby, kteří budou pro nás ti nejlepší. Mnohdy je mi říkáno, že mám nos na 
dobré holuby. Já bych to spíš nazval, že jde o oko. Je to jako u chovatele koní, který ze stáda sta 
hříbat s jistotou vybere to nejlepší, ze kterého se pak stane šampión, nebo dokáže vybrat ze stáda 
krav tu nejlepší, která pak dává nejvíce mléka. Samozřejmě nejsem ještě tak daleko a taky nechci 
říkat, že jsem se narodil jako klasifikátor. Určitě nejsem tak arogantní, že bych tvrdil, že ve svých 
41 letech patřím mezi nejlepší odborníky. Ale chtěl bych se to naučit, dále rozvíjet a dojít až 
k tomu, abych svému bratrovi do závodního oddělení dodával co nejkvalitnější zvířata. A to má 
smysl!“ 
 
Závod Boxtel 2009 – 1. cena proti 11.780 holubům 
Vítěz závodu z Boxtel, NL/08-2054508 nebyl do té doby nějaký špičkový závodník, na svém kontě 
měl normální ceny jako 5. proti 300 holubům, 49. proti 283 holubům, atd. Bert byl ale mínění, že 
v tom holubovi něco je a to ukázal ze závodu v protivětru, kdy při rychlosti 1263 m/min. za sebou 
nechal celou konkurenci. 1. cena proti 11.780 holubům! Jeho rodiče jsou ještě mladí a budou mít 
ještě na holubníku bratří Leideman velkou budoucnost. Jeho otec pochází z holuba „Magic son“, 
NL/04-2241865 od Marcela Sangerse. Tento holub pochází z dvou originálů (Sensini x Ventura) od 
Gerarda Koopmana. „865“ byl v páru chovnou holubici „Zeeuws Meisje“. Matkou vítěze z Boxtel je 
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dcera základního holuba „Pepsie“ a holubice Belg/02-6045112 od Augusta Jansena, což je 
polosestra jeho „Olympiade 003“. 
 
Další špičkové výsledky za poslední 3 roky 
Boxtel – 1., 16., 18., 19., atd. proti 2.912 holubům a 3., 30., 32., 35., atd. proti 11.222 holubům 
Haasrode – 10., 27., 71., 73., 77., atd. proti 6.172 holubům 
Pommeroeul – 6., 11., 14., 53., atd. proti 11.419 holubům 
Arras – 1., 7., 32., atd. proti 8.314 holubům 
Pommeroeul - 13., 29., 41., 45. cena proti 5.405 holubům 
Blois – 20., 72., atd. proti 5.277 holubům 
Offenburg – 13., 29., atd. proti 6.774 holubům 
Strombeek – 5., 7., atd. proti 6.158 holubům 
Pommeroeul – 1. proti 3.078 holubům 
Boxtel – 2., 3., 4., atd. 1.460 holubům 
Strombeek – 3., 14. cena proti 2.030 holubům 
Strombeek – 4., 14. cena proti 1.791 holubům 
Blois – 47., 93., 110., 125., atd. proti 4.260 holubům 
Duffel – 12., 18., 20., atd. proti 3.114 holubům 
Ablis – 5., 104., atd. proti 8.519 holubům 
 
Top chovní holubi 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
„Romée“, 
NL/03-5344099, tato holubička se postarala o slávu na národním závodě ze Sourdan v roce 2004, 
kdy porazila 13.426 holubů! Tato zázračná holubička se už na předešlých závodech postarala o 
vynikající úspěchy. Mimo jiné letěla 25. cenu z Haasrode proti 15.066 holubům, 108. cenu z Beek 
proti 3.091 holubům a 47. cenu z Boxtel proti 248 holubům. Její otec pochází od F. van Dorpe, 
matka pak od Antona Ruitenberga, která je zase ze dvou originálů od Gabyho Vandenabeele a to 
ze syna Turba a dcery Wittenbuika. 
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„Zeeuws Meisje“, NL/94-5602014, základní holubice chovu. Na svém kontě má 3. cenu St. Kathel 
3.306 holubům, 11. cenu Heudeng proti 6.576 holubům, 5. cenu St. Ghislain proti 1.450 holubům, 
23. cenu Houdeng proti 6.215 holubům, 8. cenu z Beek proti 2.003 holubům, atd. Jde o originál 
holubici od Koena Minderhouda a pochází z páru „James Bond“ x „Nellie“. 
 
„Pepsie“. NL/99-5906475. Ten vyhrál 1. cenu z Boxtel proti 5.465 holubům, 1. cenu z Maaseik 
proti 4.576 holubům, 1. cenu Chimai proti 3.014 holubům, 4. cenu z Hasselt proti 4.384 holubům a 
6. cenu 2.571 holubům. Ten pochází z holuba „De alles zie“, NL/97-5701800, který je přímým 
bratrem „107“, 7. eso holub W.H.Z.B. 1999 (Leideman x Minderhoud) a holubice NL/98-1941317. 
Ta zase byla dcerou holuba „Caballero“ (van Loon x SG H & O – sestra olympionika) a holubice ze 
„Superkoppelu“ od Freddyho Saelense z Belgie. 
„Viktoria“, NL/99-5906564. Tato holubička vyhrála mimo jiné 1. cenu z Hasselt proti 15.729 
holubům, 1. cenu z Rethel proti 1.913 holubům, 5. cenu z Bourges proti 5.831 holubům, 35. cenu 
z Beek proti 14.915 holubům a 25. cenu z Chimay proti 10.001 holubům. Jejím otcem je holub od 
SG H & O, jehož bratrem byl účastníkem olympiády a matkou je pak holubice od H. Nijmeiera, 
která měla na svém kontě 10x 1. cenu! 
 
„Elfje“, NL/03-5344111, 1. cena Strepy/Th proti 8.314 holubům, 1. cena St. Ghislain proti 13.574 
holubům, 6. cena Strepy/Th proti 10.179 holubům, 72. cena Haasrode proti 15.066 holubům, 116. 
cena Niergnies proti 14.574 holubům, atd. „Elfje“ pochází z holuba NL/01-1141424, špičkového 
závodníka a zástupce staré Leideman-linie super páru „Tip-Top“ x „Zeeuws Meisje“ a holubice 
NL/01-1160432 od kamaráda Franse Zwolse, která pochází ze syna „Dutch Queen“ od Harma 
Vredevelda a holubice bratří Leideman.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
„Tekla“, NL/00-4728974. Na její listině jsou taková umístění, jako 2. národní cena z Ablis proti 
10.030 holubům, 21. cena z Beek proti 16.106 holubům, 21. cena z Beek proti 16.068 holubům, 
30. cena z Boxtel proti 13.989 holubům, 54. cena z Boxtel proti 12.843 holubům. „Tekla“ je dcerou 
holuba „Sterke“, NL/95-5501871 (Minderhoud x Nijmeier), který mimo jiné vyhrál národní závod 
z Orleans proti 10.090 holubům! 
„Vitamor“, NL/00-4728986. Jeho nejlepší závodní úspěchy jsou: 1. cena z Nijvel proti 4.117 
holubům, 5. cena z Rethel proti 2.329 holubům, 9. cena z Hannut proti 3.448 holubům, 98. cena 
z Boxtel proti 12.995 holubům a 48. cena z Chimay proti 1.806 holubům. Jeho tec je NL/92-
5227178 (Yskout x A. J. van Dam), opravdové eso s mnohými špičkovými cenami, matka pak 
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pochází od SG H & O, jde o sestru nejlepšího holuba allround na olympiádě v roce 1995 
v Utrechtu. 
„Louise“, NL/99-1254913, 227. cena z Hasselt proti 15.729 holubům, 39. cena ze St. Ghislain proti 
1.817 holubům, 69. cena z Niergnies proti 2.998 holubům, atd. „Louise“ pochází přímo od Jana 
van de Pasche a jde o dceru vynikajícího chovného páru „Lowieke“ x „Kweekduifje 756“. „Louise“ 
bohužel už nesnáší. 
„Susan“, NL/05-1942936, 1. cena z Arras proti 8.314 holubům, 3. cena z Boxtel proti 11.222 
holubům, 31. cena z Hasselt proti 18.035 holubům, 34. cena z Wijchen proti 13.556 holubům, 73. 
cena z Haasrode proti 6.172 holubům. „Susan“ pochází z páru „Pepsie“ x „Louise“. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
Tuinhuisje - v tomto zahradním domku čkají bratři Leideman na své holuby 

 
A. & B. Leideman 
Polendwarsweg 2 
NL 7796 HD Hardenberg 
Tel.: 0031 523261016 
 
 
Zdeněk Pavlík 
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PAN chovatel má 90 
 
Troufnu si tvrdit, že u nás, tím myslím v České republice a na Slovensku, není chovatel poštovních 

holubů, který nikdy neslyšel jméno Vladimír Kolařík. On a jeho holubi to je značka kvality 
v holubářském sportu. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kamarádi od 18 let Vladimír Kolařík (v levo) s  Boleslavem Novotným (foto 1980) 
 
Linie holubů Van der Espt, Van Bruaene, Gorin jsou zásluhou Vladimíra Kolaříka považovány u 
nás za jedny z nejlepších holubů na dlouhých tratích. V holubnících v Dobříši platila při hodnocení 
kvalit holubů vždy ta nejpřísnější měřítka. Nekompromisní výběr, vysoká náročnost, přísné 
prověření toho, co mělo smělo na holubníku zůstat do další sezóny. Tudy vedla cesta na vrchol. 
To vše platí u Kolaříků i nyní, kdy 29. září zaokrouhlil svůj věk na toto krásně kulaté číslo. Pokud 
by se v našem sportu soutěžilo i na věkové kategorie chovatelů, asi by byl u nás v té své 
bezkonkurenční jedničkou. Základ holubů je původní, metody a vedení chovu stejně pevné a 
výsledky stále nenechávají na legendu zapomenout. Přestože ho už letos hodně sužovaly neustálé 
zdravotní potíže odlítal celou sezónu a výsledek třeba z Tennelohe 15/7 nám připomněl, že to není 
zas tak dlouho, co se s ním muselo počítat v boji o první desítku v OS. 
Rok 2009 – Brusel 1 6/3, Brusel 2 6/3 
Rok 2008 – 11. v mistrovství OS, St. Niklas 4/2, Oostende 4/3, 1. cena z Aachenu v OS, 
Aschaffenburg 18/6, Wertheim 20/11 
Rok 2007 – 12. v mistrovství OS, 6. místo na DT 
Rok 2006 – 7. v mistrovství OS, 6. místo na DT, Břeclav 19/10, Bekescsaba 5/4 
Výborné výsledky, na kterých však, zejména v posledních letech, má velkou zásluhu i manželka 
Věra. Když to trochu zlehčím, tak hlavně když jde o to rychle chytit holuba ze závodu. I když to už 
není snadné ani pro jednoho. Škoda, že se přátelům zatím nedaří přemluvit Vlaďu na elektronický 
systém, raději poctivě hlídá, ale snad jednou … 
Plány do budoucích sezón počítají s posilami v týmu, vylepšením metod i snad se najde i místo pro 
doletovou desku el. systému. Ještě bude dost příležitostí na výstavách, které snad nikdy 
nevynechal, ho o tom přesvědčit. 
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Návštěva u Kolaříků vždy velmi rychle uteče, vždy je strašně moc toho co ještě nebylo probráno. 
Novinky o holubech, chovatelích, soutěžích. Vždy odjíždím s pocitem, že jsem vůbec neuspokojil 
hlad pana Kolaříka po novinkách „z venku“ a sám mám pocit, že jsem se zase skoro nic 
nedozvěděl z jeho zkušeností a že musím přijet brzo znovu. 
 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
Vladimír Kolařík s manželkou Věrou a se svými holuby 

 
Jsem pevně přesvědčen že pan Kolařík překoná současné zdravotní potíže, tak jako ty minulé a 
spolu s paní Věrou se budou ještě dlouhá léta těšit ze svých chovatelských a závodních úspěchů.  
 
To Vám pane Kolařík přejí ze srdce 
 
 
 
Josef Pešek a Jaroslav Novotný 
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Borec 406 a jeho Oostende. 
Na návštěvě v ZO Krásné Pole 
 
Tento holoubek letěl 5 x Ostende /letos 24. v OS/. „1127“ od Standy Sýkory z Edrovic u Rýmařova 
měl Ostende 6x. Oba jsou borci a obdivuhodní jedinci. Klobouk dolů před takovými výkony. „406“ 
letěl Ostende na vzdálenosti 1084 km na 24. místě v OS Opava a v tomto roce umístil i další 3 
DT: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Aschafenburg  648 km na 20. místě. 
Koblenz 758 km na 85. místě. 
Brusel 989 km na 14. místě. 
Umí zaletět a umístit i ST - Pardubice, Hor.Počernice. 
 
406-0288–03 letí od holouběte u Josefa Výtiska ZO Krásné Pole – Ostrava, OS Opava, ale 
pochází od bratra ing. Výtiska Jaromíra. 
 
A z čeho vlastně je 406? Je to stará, vynikající krev holubů p. ing. Výtiska. Veereke, Šebesta, 
Kolařík. Dlouhodobě přináší výsledky na všech vzdálenostech cílevědomá práce, cit pro výběr a 
udržení chovu, výběr košem. 
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Pan Josef Výtisk st. Má spoustu vzpomínek na dobu, kdy jako desetiletý jezdil i sám nasazovat 
na kole bez světel do Svinova k rybníku Talián /tehdy nasazovalo i 70 chovatelů v nasazovacím 
středisku Svinov/ a když se večer vracel jak na něj čekali tehdy „příslušníci“ a autem mu svítili na 
cestu, aby se „syneček“ dostal v pořádku domů. Rád vzpomíná na dobu, kdy s tatou holubařili, 
dodnes na stejném holubníku, le dnes tam „ vládne mladý Pepa“ neboli syn Josef ml. 
Tato doba je spojena i se jménem p. Friedla, funkcionáře a známého chovatele, vzpomínají na 
kamaráda otce p.Koperu a na další a na příhody, které tehdy zažili. Ale to je jen krátká vzpomínka 
na léta, která se již nevrátí. A tak kolem roku 1981 v Krásném Poli závodí Výtiskové, od roku 1997 
začal znovu p. František Hrbáč se synem Danielem. Já jsem se přistěhoval v roce 2006 a v roce 
2007 jsem začal létat s holoubaty. 
 
Do ZO Krásné Pole patří i chovatelé z okolí: 
Holuša – Lorek z Vřesiny u Ostravy, David Holuša, vnuk p. Břetislava Bárty z Vřesiny, dnes již 
nežijící legenda PH. Partnerem mu je p. Lorek.Vynikající letošní výkony, výborná péče, 
neutuchající nadšení, výborný materiál. Ladislav Němec, náš předseda, z Dolní Lhoty, 
neodmyslitelný člen. Jaromír Salga z Velké Polomi, vyznavač DT, ale umí všechny tratě. 2010 – 2. 
na DT. Václav Kozelský z Velké Polomi, posuzovatel, dlouholetý znalec PH, 2007 - 2. 
v holoubatech. Zdeněk Lorek z Těšetic, nyní loví více kaprů než holubů, ale patří k nám. Karel 
Brumek také z Velké Polomi, účastník olympiády. 
 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
Účastníci olympiády v Dortmundu 2009                      Dvojnásobný mistr OS Opava, Daniel Hrbáč 
Karel Brumek s manželkou a He 654-0159-04                             (ten bez šupin) 

 
Mne osobně fascinuje množství holubů s 10 a více cenami v Krásném Poli. Např. letos podle 
předběžných výsledků je v OS 27 holubů, kteří mají 10 a více tratí. Z toho 7 ks má zbytek OS, 10 
ks mají Hrbáčovi, 4 ks má ing.Výtisk, 2 ks má David Holuša, 2 ks má Josef Výtisk ml. a 2 ks mám 
já. 
Podobné to je i v umístění chovatelů: 
2009 OS: 1. 2. 3. místo v OS – Hrbáč F. a D., ing. Výtisk, Výtisk Josef ml. 
2010 OS: 2. místo Hrbáč, 3. ing. Výtisk, 4. Holuša–Lorek, 7. Výtisk Josef ml. 
KT: 1. Hrbáč F. a D., 2. Holuša-Lorek, 3. Albrecht Jiří Mgr. 
ST: 1. Hrbáč F. a D., 2. Výtisk J. ing., 3. Holuša–Lorek 
DT: 2.Salga J. 



- 32 - 

A další individuální výborné výkony, které můžete číst na odpovídajících svazových stránkách. 
Takže do kolekce ZO na výstavu OS se mají šanci dostat pouze holubi umístění na prvních 
místech OS v jednotlivých soutěžích. Neboli výběr provádí výsledky závodů. A standard? Na jedno 
místo je ve výběru i 6 kusů. Limitových samozřejmě. 
ZO Krásné Pole má 4 posuzovatele – ing. Jaromír Výtisk, Daniel Hrbáč, Václav Kozelský a autor 
článku. 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
Chovatelé ZO Krásné Pole 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
První tři v mistrovství OS Opava 2009 

 
Na závěr chci popřát chovatelům z Krásného Pole zdraví, aby mohli užívat radosti z doletů, radosti 
z rodiny a aby měli stálou přízeň manželek a nejbližšího okolí. 
 
Mgr. Jiří Albrecht, Krásné Pole  
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Otevřený dopis firmě BRICON,  
panu Josefu Kondrysovi a všem uživatelům tohoto elektronického konstatovacího systému. 
 
Zhruba po 5-ti až 6-ti letech užívání tohoto elektronického konstatovacího systému dojte 
k takovému vybití vnitřní zálohové baterie – objeví se na displeji nápis Baterie lowe – že je potřeba 
ji vyměnit. A pro chovatele nastávají problémy. Pan Kondrys přes kterého se výměna baterie 
realizuje, požaduje 1950,- Kč /to je cca 80 EUR/, což se mi zdálo neúměrně drahé a proto jsme se 
pustili do výměny sami.  
Plastová krabička je záměrně zalepena, aby se majitel nedostal dovnitř. Ovšem po citlivém 
propilování zalepených částí – nejlépe nožem s pilkou – a otevření i laik uvidí kruhovou baterii 
velikosti pětikoruny, kterou je potřeba pomocí mikropájky vyjmout ze základní desky a nahradit 
novou – na příklad značkovou 3 V baterií VARTA CR 2430 PCB3 za cenu 48,- Kč /cca 2 EUR/. 
Ovšem pozor. Při této výměně je nutno zachovat stálé napětí 3 V – to znamená připojit náhradní 
zdroj pomocí tak zvaného baypasu – radši přiletovat než použít krokodýlky – aby byly zachovány 
veškeré údaje v hodinách. 
Servisní inženýr, který výměnu provedl prohlásil, že s větší nehorázností se ještě nesetkal – aby 
majiteli konstatovacích hodin bylo záměrně znemožněno provést výměnu baterie – to je jak když si 
koupíte hodinky nebo mobil a neměli možnost si sami provést výměnu baterie. 
Při otevření prvních hodin a výměně baterie došlo k výpadku 3 V proudu – sesmekl se tak zvaný 
krokodýlek a tím došlo i ke ztrátě napětí. Po výměně staré baterie za novou se na displeji objevil 
nápis – Dealer kode – ten jsme ovšem neznali. Při telefonickém kontaktu nám pan Kondrys odmítl 
kód sdělit – údajně by mohl být zneužit. Při následné návštěvě u pana Kondryse v Plzni se mu 
opakovaně nepodařilo zadat kód – zná ho nebo ne – a údajně poslal hodiny do servisu v Belgii. 
Cena za nakódování a opětné nechtěné zalepení je 1.500,- Kč + poštovné. Opět příměr – jako 
byste při koupi mobilu nedostali PIN kód. 
Při výměně baterie u dalších hodin v Brně již všechno proběhlo bez závad – jsou nadále plně 
funkční. Výměna baterie v Belgii trvá 2 – 3 týdny, což je v závodní sezóně absolutně neúnosné. 
V Brně na počkání. 
A proto několik otázek pro firmu BRICON a pana Kondryse: 
1. Proč firma zalepuje a tím znemožňuje výměnu baterie – argument o tak zvaném zaplombování 
hodin je nepřijatelný – v dnešní době známe kulturnější způsoby zabezpečení a ne takové 
barbarství. 
2. Proč každý uživatel nedostal svůj přístupový kód – výměna baterie by byla úplná hračka. 
3. Proč víc jak po 6-ti letech není zřízeno servisní středisko v České republice. 
4. Kde je slibovaná kompatibilita čipů se všemi schválenými elektronickými systémy konstatováni.  
Údajně to v jiných státech funguje bez problému  
5. Proč není oficiálně známá adresa servisního střediska v Belgii a jeho případné ceny. 
Po prodělání celé anabáze se stále jasněji rýsuje obchodní politika firmy BRICON  a jejího 
obchodního zástupce pro Českou republiku a Slovensko – co nejdelší dobu si zachovat monopol 
od prodeje až po servis a diktovat si ceny bez ohledu na potřeby a možnosti nás chovatelů. 
Doufám, že firma Bricon a její obchodní zástupce pan Kondrys se jasně a jednoznačně  vyjádří 
k dané problematice, nejlépe v našem odborném časopise. 
 
 
 
 
S pozdravem „Letu zdar“     MVDr. Václav Fršlínek  
           člen ZO Staré Brno 
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Reakce na otevřený dopis pana doktora Fršlínka, pro firmu BRICON  
a mojí osobu. 
 

Dlouho jsem váhal, zda mám na dopis pana Fršlínka reagovat. Ale protože pan Fršlínek ve 
svém dopise píše řadu nepravd a polopravd, nemohu jinak, než uvést věci na pravou míru. Pan 
doktor si v první řadě nestačil vůbec uvědomit, že elektronický systém konstatování poštovních 
holubů po návratu ze závodu, se nedá v žádném případě srovnávat s mobilním telefonem. Že je 
zabezpečen proti neoprávněnému vniknutí, jak kompaktním uzavřením schránky, tak i tzv. 
plombou. To co dokázal pan doktor, by se v zemích na západ od našich hranic považovalo za 
„nedovolenou manipulaci“. Firma BRICON je povinna, každou neoprávněnou manipulaci hlásit na 
belgický svaz a nabouraný přístroj deponovat! Tento chovatel by byl kázeňsky řešen přestupkovou 
komisí svazu. 
  Pan doktor mi poslal prostřednictvím svého známého svůj systém, který byl nefunkční, 
pohromadě držel jenom silou vůle a plastové lepenky. Nevím, jak by se panu doktorovi líbilo, 
kdybych mu do ordinace přinesl např. kočku, kterou jsem si doma sám vykastroval, ona byla krátce 
před smrtí a já se domáhal aby pan doktor uvedl kočku do původního stavu. „Vykastrovat kočku? 
Není přece nic snazšího“. Slovy pana doktora „úplná hračka“.  

U našeho systému se o žádný pin kód nejedná. Ano mám přidělený svůj tzv. „Dealer kód“ 
(tento se skládá z 27 čísel a každý zástupce té které země má tento kód jiný) který mi umožní 
stávající zařízení zaktualizovat, tedy nahrát nový, modernější program. Po neoprávněné 
manipulaci, mě celý systém nikam nepustí a tento systém musí do servisu v Belgii. 
 Co se týká zabezpečení a servisních zásahů všeho druhu (tedy i výměny baterie) je princip 
zamezení přístupu uživatele u systémů všech značek obdobný. Není to tedy „specifikum“ firmy 
BRICON a vyplývá ze samotného principu zabezpečení regulérnosti závodů. 
 Co se týká ceny výměny baterie. Ovladač BRICON, tedy jak Little, tak i SPEEDY hlásí s 
předstihem na displeji při slabé baterii „Baterie law“  (slabá baterie). Ovladač má schopnost ještě 
řadu závodů fungovat zcela normálně, ale pro klid chovatele je lépe tuto baterii nechat vyměnit. Při 
výměně baterie samotné se zároveň provádí celková revize paměti a celkového stavu zařízení. 
Kontroluje se funkce klávesnice, která bývá často za léta používání vymačkaná a přestává být 
stoprocentně funkční. Klávesnice se zpravidla vyměňuje u každého zařízení. Hodina práce 
odborného technika se účtuje od 180,- Euro výše. Poštovné do Belgie si naše pošta účtuje cca 
500,- korun. A protože nemám jistotu, že o mojí zásilku bude dobře postaráno a opustí naše území 
v pořádku, jezdím posílat svoje balíky do sousedního Německa. Balík z Belgie si nechávám posílat 
zase do Německa a poštovné mi firma BRICON účtuje minimálně 17,- Euro. Samozřejmě, když 
dostanu výzvu, že mám na svojí německé adrese balík, musím tento zase vyzvednout. To 
znamená, že pro něj musím 100 kilometrů jet. Kromě toho, že posílám opravy do Belgie poštou, 
jezdím každé dva týdny do Belgie osobně.  
     Já mám zpravidla soustavně ovladače na skladě v rezervě. Když chovatel nahlásí problém s 
baterií, umím mu pro další možnost konstatování poskytnout náhradní zařízení. V případě pana 
doktora, tento měl své zařízení zpátky během čtyř dnů. V pondělí jsem ho dostal a ve středu jsme 
ho posílali poštou opravený v Belgii, zpět do Brna!!! Přístroj byl poslán na dobírku za 1500,- (cca 
60 Euro) korun. To myslím je symbolická, přátelská cena za opravu téměř zničeného ovladače. 
 
Co se týká otázek pana Fršlínka: 
 
1. Proč firma zalepuje a tím znemožňuje výměnu baterie? 

Zodpovězeno již v předchozím textu. 
2. Proč každý uživatel nedostal svůj přístupový kód? 

Odpověď obdobná, je naprosto nepřijatelné, aby každý uživatel měl možnost zařízení rozebrat 
na součástky a pak zase dál užívat bez odborné kontroly. 

3. Proč víc jak po 6-ti letech není zřízeno servisní středisko v České republice? 
Praxe je obdobná i u jiných značek systémů. V osmdesáti procentech případů na dotazy 
uživatelů je jasně v odpovědi napsáno např. “musí do servisu v Německu“. Servisní středisko 
nemůže být v našich podmínkách rentabilní. 
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4. Kde je slibovaná kompatibilita čipů? 
Za kompatibilitu či nekompatibilitu čipů je plně odpovědná strategie výrobců, žádný dealer na ni 
nemá vliv. Zcela logicky na ni nemá vliv ani to, ve které zemi jsou čipy používány. Věta „Údajně 
to v jiných státech funguje bez problému“ je naprosto nesmyslná.  

5. Proč není oficiálně známá adresa servisního střediska v Belgii? 
Adresu firmy BRICON má každý uživatel na svém manuálu a je zveřejněna na svazových 
stránkách ČMSCHPH již téměř deset let. Proto jen pro kompletnost mé odpovědi: 

 
Bricon nv      Tel.: + 32 (0)3 777 39 74 
Europark Oost 15 C,    Fax : + 32 (0)3 778 07 35 
9100 Sint-Niklaas     E-mail: bricon@bricon.be 
Belgie 

 
 
 
 
Kondrys Josef za firmu BRICON 
Na Hradčanech 9  
326 00 Plzeň-Koterov 
tel.: 377 243 267 
E-mail.: kondrys@jiko-pohary.cz 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

mailto:bricon@bricon.be
mailto:kondrys@jiko-pohary.cz
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Bylo – nebylo, čtenářská soutěž o ceny !!! 

Vážení odběratelé, vážení čtenáři a čtenářky, 
Na tomto místě pravidelně zveřejňujeme vaše neuvěřitelné příhody s našimi miláčky, našimi 
spolubojovníky o body a čest. 
 

Chovatelskými potřebami v ceně 500,- Kč bude oceněn každý zveřejněný článek! 
 

Bylo nebylo, ale stalo se. 
 
Chovám holuby od útlého mládí, z toho poštovní 57 let v OS Zlín. Přes veškeré problémy sociální, 
časové jsem tuto zálibu nikdy neopustil. Důvod byl vždy jednoznačný: tito ptáci byli a jsou v mém 
životě silně zakořeněni a to více méně bez ohledu na výsledky, kterých dosahují. Není pro mě 
závodní výsledek prvořadý. Jsem totiž jenom holubář. Za celou svou holubářskou éru jsem měl 
tisíce holubů, většinou jsou to holubi ze špičkových chovů, jako např.od přítele Josefa Oharka, 
Františka Koláře MVDr. Michala Poláška a od Vybíralů. S těmito jsem od mládí holubařit začínal a 
dodnes holubařím. 
Že tito holubi, mají své kvality, dokazuji následujícím: v roce 2009 jsme měli ne moc vydařený 
závod Bochov. Jako všem i mě se několik holoubat nevrátilo. Byla mezi nimi i He 09-0275-1729 
MKŠP. Jako každý rok se na jaro některý z opozdilců vrátí. Vrátila se mi i tato holubička. Jaké bylo 
moje překvapení, když jsem ji chytil do rukou. Má vystříhaná obě křídla tak, že ji zůstaly jen čtyři 
hlavní letky. Je neuvěřitelné, že byla schopná takto znetvořená doletět domů. Posuďte sami z 
obrázků.  
Ty dobráku který jsi ji toto udělal, buď rád že Tě asi nezjistím!! I když nemáš vyhráno, možná ji 
někdo pozná, kdo ji u tebe třeba viděl a nahlásí tě. 
Sám za rok  ošetřím fyzicky tak 50 - 70 holubů, nakrmím a všem dávám papír, kde a u koho byli, 
tak dva mi za to poděkují, ostatní jsou mrtví brouci. V roce 2009 to byli tito vaši holubi:  
 
06-0210-546   He Mk   25.6.  
00-312-1076   HeMk   28.6.  
08-0120-122   He Mk   6.7.  
09-0269-681   H Mk.   9.8. 
09-0266-175   H Mk   9.8. 
09-0262-626   He Mk   9.8. 
09-0269-638   He Pl   8:7. 
09-0254-369   H Mp   17.8. 
09-0260-214   H Mk   22.8. 
09-0192-45   Ši  25.8. 
09-0246-272   He Mkš  29.8. 
09-0277-893   He Šim  5.9. 
09-0218-1248  He Mp  5.9. 
09-0271-352   H Mp   20.9. 
08-0252-278   He Mk   22.11. 
09-0266-405   He Mkšp  5.9. 
07-0307-478 Sk    4,7.  
08-02104-473 Sk    4.7. 
09-0201-98 Sk    5.7. 
08-0999-9132 Sk    5.7.  

06-03306-192 Sk   5.7.  
08-0801-853 Sk   7.7.  
08-03204-1515 Sk   3.7. 
09-0206-454 Sk   29:7.  
09-01901-1530 Sk   5.8. 
08-01005-1399 Sk   8.8.  
08-02401-414 Sk   8.8.  
09-0612-1069 Sk   10.8.  
09-0206-71 Sk   17.8.  
09-0207-1048 Sk   19.8.  
09-0604-185 Sk   23.8.  
09-0999-10308   24.8.  
09-02209-940 Sk   8.8  
09 PL 0395-6686   6.7.  
09 PL 0137-9728   12.8.  
09-PL-0112-6358   13.8.  
07-HUNG 69899-25   19.7.  
09-HUNG-91518-25   20.8.  
07-0603-1503 Sk   22.2.10

 
Je pravdou, že kdybych byl jako Ty, bylo by dost překvapených chovatelů a zmrzačených holubů. 
Věř, že bych nelitoval ani toho, kdyby mezi těmi vypsanými holuby, byl i Tvůj. 
Na přiložených fotkách je možno posoudit jaký jsi UMĚLEC. 
 
 



- 37 - 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto 1 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto 2 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
Bedřich Kolaja 
OS ZLÍN. 

 

 
 
 
 
 



- 38 - 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

B l a h o p ř á n í 
 
Členové Základní organizace Brno-Tuřany,  přejí svým členům, kteří  v letošním roce  oslaví 
krásné životní jubileum 70 roků, hodně dobrého zdraví a ještě hodně holubářských úspěchů a 
radosti, kterou jim jejich holoubci dělají. 
       

Jaroslav Čech  narozen 11.7.1940 
Oldřich Prokeš  narozen 12.7.1940 
Stanislav Vodička narozen 17.9.1940 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Dne 7.9. oslavil své 70. narozeniny pan 
 

Miroslav Sadový 
 
Do dalších let vše nejlepší, hodně zdraví a mnoho chovatelských úspěchů přejí chovatelé ze ZO 
CHPH Petřvald. 
 
 
Za ZO  
Miroslav Kaša, předseda 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
 
 
 
 
 
 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Jak letí ten čas 
co utichl Tvůj hlas, 
vzpomínky v srdci 
zůstaly jen, 
a ty se vracejí den co den 
 
Dne 28.6.2010 jsme vzpomněli 2. výročí úmrtí našeho milého manžele, tatínka a dědečka. 
 

                     pana  Jiřího Teinera   
 
chovatele poštovních holubů ze Židlochovic. Prosíme všechny jeho přátele o tichou vzpomínku. 
 
Děkuje manželka Jiřina,  
synové Jiří a Milan s rodinami 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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Příspěvky zasílejte na adresu: Ing. J. Novotný, El. Krásnohorské 39, 618 00 Brno 
e-mail: jaroslav.novotny@ukzuz.cz 

Příspěvky jsou honorovány částkou 100,- Kč za stranu publikovaného textu. 
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